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PROCES   VERBAL 

încheiat astăzi,  17  februarie 2022, cu ocazia desfăşurării şedinţei extraordinare a 

Consiliului Local Gurghiu 

  

 Prin Dispoziţia Primarului nr. 20 din data de   08 februarie 2022 şi a Convocatorului nr.  

1014 din 09 februarie 2022, Primarul Comunei Gurghiu, Boar Laurenţiu Dumitru, a convocat 

Consiliul Local Gurghiu, judeţul Mureş, în Şedinţă ordinară, pentru data de 17 februarie 2022, 

ora 14,30 , în Sala Mare de şedinţe  a Primăriei Gurghiu, str. Petru Maior, nr. 8, având următorul 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 

 

1. Proiect de hotărâre privind alegerea Preşedintelui de şedinţă pentru perioada februarie 

2022 – aprilie 2022 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii suprafețelor de pășune aparținând 

Comunei Gurghiu 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea ocupării temporare a domeniului public pe durata 

executării lucrărilor de extindere de conductă și branșamente de gaze naturale 

4. Proiect de hotărâre privind recunoașterea dreptului de proprietate al Statului Român  

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de Analiză și Acoperire a Riscurilor - 

PAAR 

 

 

 

Participă următorii consilieri:  Benkö Aurora, Buţiu Lucian, Bodor Ibolya Olimpia, Costea 

Ovidiu-Călin, Dumbrava Nicolae Francisc, Dumbravă Vasile, Hărșan Ioan-Eugen, Hărșan 

Viorel-Mihail, Illyés-Kantor Zoltan, Kiss Tibor-Stefan, Pop Călin-Vasile, Pop Ioan, Suciu Maria, 

Șiara Marius-Eugen, Șuteu Vasile-Ovidiu  

 

Lipsește motivat: nimeni 

 

Invitați: Dan Stela Liliana – delegat sătesc al satului Adrian 



    

  

Dintr-un total de 15 consilieri, fiind prezenţi 15 şedinţa este declarată statutară. 

 

 Este supus spre aprobare Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Local Gurghiu 

din data de 27 ianuarie  2022, si se votează: 

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

În continuare se dă citire Proiectului Ordinii de zi. și se supune la vot Ordinea de zi și se 

votează : 

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

Este aprobată ordinea de zi pentru ședința Consiliului Local Gurghiu din data de 17 

februarie 2022 

 

    Se trece la punctul 1 de pe Ordinea la zi :  Proiect de hotărâre privind alegerea 

Preşedintelui de şedinţă pentru perioada februarie 2022 – aprilie 2022 

 

 Domnul Primar salută prezența doamnelor și domnilor consilieri și solicită propuneri 

pentru alegerea Președintelui de ședință pentru perioada februarie-aprilie 2022. 

 Domnul Viceprimar propune pe domnul consilier Costea Ovidiu-Călin 

 Domnul consilier Costea Ovidiu-Călin refuză propunerea și o propune pe doamna 

consilier Bodor Ibolya Olimpia. 

Doamna consilier Bodor Ibolya Olimpia acceptă propunerea și nemaifiind alte propuneri 

se supune la vot propunerea ca doamna consilier Bodor Ibolya Olimpia să conducă ședințele 

consiliului local pentru următoarele de 3 luni, și se votează astfel:   

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

Este aprobată Hotărârea nr. 08 din 17 februarie 2022 privind alegerea Preşedintelui de şedinţă 

pentru perioada februarie 2022 – aprilie 2022 

 

Se trece la punctul 2 de pe Ordinea la zi :  Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii 

suprafețelor de pășune aparținând Comunei Gurghiu  

 



  

Domnul Primar menționează este vorba de 8 trupuri de pășune pentru care au expirat contractele 

de închiriere iar modificări față de condițiile de închiriere avute în vedere până acum nu sunt, în 

schimb s-a majorat nivelul redevenței deoarece a intrat în vigoare Amenajamentul pastoral iar 

valoarea chiriei pe trupul de pășune se calculează în conformitate cu prețul masei verzi recoltată 

de pe pășune. Deoarece sunt necesare efectuarea de lucrări pe trupurile de pășune se propune ca 

costul acestora să fie de 30% din valoarea de închiriere și să fie scăzut din aceasta, pe baza unor 

documente justificative și în urma unei recepții efectuate de o comisie din cadrul primăriei 

Gurghiu. 

Domnul consilier Șiara Marius-Eugen întreabă dacă vor fi percepute garanții. 

Domnul Primar răspunde că nu sunt percepute garanții ci vor fi aplicate penalități de întârziere . 

Domnul consilier Pop Călin-Vasile întreabă dacă chiriașii trupurilor de pășune sunt penalizați în 

cadrul cererilor de plată APIA pentru neefectuarea lucrărilor pe pășune. 

Domnul Primar răspunde că pe lângă verificările din cadrul cererilor de plată APIA, sunt 

necesare verificări și din partea proprietarului cu privire la lucrările care sunt efectuate pe 

trupurile de pășune. 

Domnul consilier Dumbravă Vasile vrea să afle de ce se închiriază o suprafață așa de mică din 

pășunea Obârșii. 

Domnul Primar răspunde că pășunea a fost împărțită în mai multe loturi iar contractul de 

închiriere  pentru restul de suprafață, este în vigoare.  

 

 Nemaifiind luări de cuvânt, având avizul favorabil al comisei pentru probleme 

economico-sociale, buget, finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, 

amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se propune  

supunerea la vot și se votează:  

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

Este aprobată Hotărârea nr. 09 din 17 februarie 2022 privind aprobarea închirierii suprafețelor 

de pășune aparținând Comunei Gurghiu 

 

 

Se trece la punctul 3 de pe Ordinea la zi :  Proiect de hotărâre privind  aprobarea ocupării 

temporare a domeniului public pe durata executării lucrărilor de extindere de conductă și 

branșamente de gaze naturale 

 

 Domnul Primar menționează  că este vorba de o prelungire a rețelei de gaze naturale 

existente, în zona str. Nouă spre imobilul cu număr administrativ 45/A. 

Nefiind luări de cuvânt și având avizul favorabil comisei pentru administrație publică, juridică, 

apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăților cetățenilor, din cadrul Consiliului 

Local Gurghiu, se propune  supunerea la vot și se votează:  



Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

Este aprobată Hotărârea nr. 10 din 17 februarie 2022 privind  aprobarea ocupării temporare a 

domeniului public pe durata executării lucrărilor de extindere de conductă și branșamente de 

gaze naturale  

 

 

 

Se trece la punctul 4  de pe Ordinea la zi :  Proiect de hotărâre privind  recunoașterea dreptului 

de proprietate al Statului Român 

 Domnul Primar precizează că este vorba de terenul reprezentând albia Pârâului Orșova, 

de sub podurile de pe DAF Orșova, și pentru care se solicită recunoașterea dreptului de 

proprietate a Statului, construcțiile poduri rămânând în proprietatea Comunei.     

Nefiind luări de cuvânt și având avizul favorabil comisei pentru probleme economico-sociale, 

buget, finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea teritoriului şi 

urbanism, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului, din cadrul Consiliului Local Gurghiu, 

se propune  supunerea la vot și se votează:  

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

Este aprobată Hotărârea nr. 11 din 17 februarie 2022 privind  recunoașterea dreptului de 

proprietate al Statului Român 

 

Se trece la punctul 5  de pe Ordinea la zi :  Proiect de hotărâre privind  aprobarea Planului de 

Analiză și Acoperire a Riscurilor – PAAR 

 

 Domnul Primar face mențiunea că în cadrul Planului, care trebuie aprobat anual, s-au 

făcut actualizări cu privire la datele conținute și specifice Comunei Gurghiu. 

Doamna consilier Benkö Aurora întreabă de ce este înregistrat în plan ferma de bovine a 

domnului Pop Ioan, și dacă acest lucru înseamnă că dacă intervine o situație de urgență acesta va 

furniza lapte cetățenilor. 

Doamna secretar general a Comunei Gurghiu răspunde că în cadrul planului sunt inventariate 

acele obiective identificate la nivel local pentru care, în cazul apariției unei situații de urgență, 

este necesară intervenția specializată, așa cum este în cazul unei ferme de bovine. Deci 

cuprinderea fermei în cadrul PAAR-ului nu are scop susținerea populației prin produse, nu se 

pune problema rechiziției de produse lactate.   



Doamna consilier Benkö Aurora întreabă de ce ferma de oi a soțului dânsei nu este cuprinsă în 

acest plan și ce beneficii are cuprinderea unei ferme într-un astfel de plan. 

Doamna secretar general răspunde că pentru că probabil acea fermă nu este înregistrată în 

evidențele de Registru Agricol al comunei Gurghiu, iar beneficiul este tocmai acela de a se 

cunoaște existența unui obiectiv, mărimea lui și amplasamentul iar în momentul intervenirii unei 

situații de urgență să se poată interveni corespunzător. 

Doamna consilier Benkö Aurora afirmă că ar trebui să fie făcut un cont de utilizator pentru 

comună pe o platformă de socializare prin intermediul căreia să fie transmise anunțuri și o 

transmitere live a ședințelor de consiliu. 

Domnul Primar răspunde că pentru atenționarea populației în caz apariției a unor situații de 

urgență se vor utiliza informări sub formă de SMS sau mesaje RO-ALERT. 

Nemaifiind luări de cuvânt și având avizul favorabil comisei pentru administrație publică, 

juridică, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăților cetățenilor, din cadrul 

Consiliului Local Gurghiu, se propune  supunerea la vot și se votează:  

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

Este aprobată Hotărârea nr. 12 din 17 februarie 2022 aprobarea Planului de Analiză și 

Acoperire a Riscurilor – PAAR 

 

Nemaifiind puncte pe Ordinea de zi, se trece la Diverse: 

1. Domnul Primar prezintă cererea depusă de doamna Bobiș doina pentru acordarea unui 

ajutor de urgență soțului Bobiș Grigore, pentru acoperirea costurilor de tratament și 

recuperare medicală.  

             Se propune acordarea sumei de 10.000 lei din capitolul bugetar ajutoare de urgență. 

  Membrii consiliul local sunt de acord cu acordarea sumei de 10.000 lei ajutor de 

urgență domnului Bobiș Grigore pentru acoperirea cheltuielilor de tratament medical și 

recuperare. 

 

2. Doamna consilier Benkö Aurora menționează că medicul de familie din satul Glăjărie a 

depășit cu 10 ani vârsta de pensionare și solicită luarea măsurilor pentru înlocuirea 

acestuia. 

       Domnul Primar răspunde că acest lucru nu intră în atribuțiile consiliului local, dar 

vor fi solicitate clarificări și vor fi aduse la cunoștința consiliului local acestea. 

 

3. Domnul Primar răspunde la solicitările anterioare făcute de doamna consilier Benkö 

Aurora cu privire la punerea la dispoziție a documentelor emise de primărie, dar cu 

respectarea legislației de prelucrare a datelor cu caracter personal. Și, fiind vorba de un 

volum mare de documente pe care aceasta le solicită, acestea pot fi studiate în primărie, 



dar nu va fi permisă fotocopierea acestora , pentru că pentru datele solicitate nu este 

primit acordul de transmitere a datelor personale. 

 

Nemaifiind alte luări de cuvânt, doamna consilier Bodor Ibolya Olimpia,  în calitate de 

preşedinte de şedință, mulțumește tuturor pentru prezență și declară ședința închisă. 

 

 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                      CONTRASEMNEAZĂ, 

       BODOR IBOLYA OLIMPIA                  SECRETAR GENERAL, 

                    Oprea Maria 
 

 

 

 


